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Jezus opowiedział niektórym, co dufni byli w siebie, że są sprawiedliwi, a innymi
gardzili, tę przypowieść: "Dwóch ludzi przyszło do świątyni, żeby się modlić, jeden

faryzeusz, a drugi celnik. Faryzeusz stanął i tak w duszy się modlił: „Boże, dziękuję Ci, że
nie jestem jak inni ludzie: zdziercy, niesprawiedliwi, cudzołożnicy, albo jak i ten celnik.
Zachowuję post dwa razy w tygodniu, daję dziesięcinę ze wszystkiego, co nabywam”. A
celnik stał z daleka i nie śmiał nawet oczu wznieść ku niebu, lecz bił się w piersi, mówiąc:
„Boże, miej litość dla mnie, grzesznika!” Powiadam wam: Ten odszedł do domu
usprawiedliwiony, nie tamten. Każdy bowiem, kto się wywyższa, będzie poniżony, a kto
się uniża, będzie wywyższony". . /Łk 18,9-14

8

Drodzy Rodzice!

Ja jestem sprawiedliwy, na mnie można budować. Ks. Franciszek Blachnicki nazywał taką
postawę “syta cnota”. Tymczasem Ewangelia zachęca nas do uniżania się. Czy to znaczy, że
mamy widzieć siebie gorszymi niż jesteśmy? Raczej widzieć siebie tak jak nas widzi Bóg.
Sprawiedliwy to ten kto wyczuwa co się podoba Bogu i to stara się wypełniać. Czy to znaczy,
że dawanie dziesięciny i zachowywanie postu nie podoba się Bogu? To jest raczej różnica
między suchym wypełnianiem Prawa a miłowaniem Boga. Bóg nas widzi chwalebnych - ale
Jego chwałą. Nie przypisujmy sobie Jego zasług.

Dla dzieci

1) Co znaczy uniżać się?
2) Co znaczy wywyższać się?
3) Często mamy pokusę oceniania innych, spróbujmy teraz pomodlić się razem za
wszystkich grzeszników zaczynając od nas samych.
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